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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért kapnak az egyházak által fenntartott 
intézmények magasabb állami támogatást? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

A helyi önkormányzatoknak közfeladatként kell bizonyos szociális alapellátásokat nyújtaniuk. Ezen
feladatok ellátásában közreműködik még a központi kormányzat, illetve államháztartáson kívüli 
szervezetek (pl. egyházak, gazdasági társaságok, nonprofit szervezetek). Az önkormányzati 
feladatok ellátásához a központi költségvetés szociális normatívával, intézményi normatívával, 
valamint kötött felhasználású támogatásokkal járul hozzá.

Az egyházak által fenntartott intézmények nem csupán az önkormányzatoknak biztosított támo-
gatást kapják meg, hanem ún. kiegészítő egyházi támogatásban is részesülnek. Ennek mértéke 
jelenleg 76,2%, azaz az egyházi fenntartók több állami normatívából tudnak fenntartani egy 
férőhelyet vagy kapacitást.

Kérem Miniszter Urat, hogy szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

1.Az állami intézményekkel szemben az egyháziak miért kapnak 76,2%-kal több támogatást? Mi az
oka a megkülönböztetésnek?

2.Úgy látják, hogy az állami és az önkormányzati intézmények támogatása megfelelő, az ottani 
állapotok jóval kevesebb támogatást igényelnek?

3.A civil fenntartású intézményeket hogyan támogatja a kormány?

4.Mikor tervezi a kormány egységesíteni a támogatásokat a különböző tulajdonú szervezetek 
esetében? 



Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2019. május 06.
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